

#TheQuestion

If this is **(1) the context**

- <https://bit.ly/3adzE7p>
>> Watch the video beginning with minute 00:09:00 (beginning of the speech)
- <https://bit.ly/3fDKqFb>
>> Read the summary on the pages 1 to 25

what in your opinion, are **(2) the problems near you most valuable to solve** and **(3) the first steps you make to realise solutions** especially in regard to Consumption, Ownership, Motion, Nutrition, Energy and Engagement (#COMNEE)?

On the way to your answer you could think especially about e.g. **Sustainable Development/SDG, Biodiversity, Nature Reserve Management, Social Projects, Decisions in companies balancing economic, ecologic and social goals, Strategies of Efficiency, Sufficiency and Circular Economy, The Anthropocene** (<https://bit.ly/3fTJfSZ>), **The Great Acceleration** (<https://bit.ly/32POzmz>), **Digitalisation, Industrie 4.0, Artificial Intelligence, Strategic Human-Machine-Partnership** (<https://bit.ly/30BnjWI>), **unfolding your own personality, integrating thinking, feeling and acting and prototyping to get startet.**

Additional questions for reflection:

- Am I personally open for this question and curious about possible solutions?
- How to make a lot of people think about this question seriously?
How to realise this related to (1), (2) and (3)?
- How to make a lot of people find valuable solutions?
- How to make people act in regard to their solutions?

#DieFrage

Wenn **(1) dies der Kontext ist**

- <https://bit.ly/3adzE7p>
>> Video beginnend mit Minute 00:09:00 ansehen
- <https://bit.ly/2C7Gfnd>
>> Zusammenfassung auf den Seiten 1-26 ansehen

was sind Deiner Ansicht nach **(2) die Probleme in Deiner Nähe, die es besonders Wert sind, gelöst zu werden,** und was sind Deine **(3) ersten Schritte, um Lösungen zu realisieren** insb. mit Blick auf Bewegung, Ernährung, Konsum, Besitz, Energie und Engagement (#BEKBEE)?“

Auf dem Weg zu einer Antwort kannst Du bspw. nachdenken über **Nachhaltige Entwicklung/SDG, Biodiversität, Naturreservate, Soziale Projekte, Entscheidungen in Unternehmen, die ökonomische, ökologische u. soziale Perspektiven balancieren, Strategien der Effizienz, Suffizienz u. Kreislaufwirtschaft, Das Anthropozän** (<https://bit.ly/3fTJfSZ>), **The Great Acceleration** (<https://bit.ly/32POzmz>), **Digitalisierung, Industrie 4.0, Künstliche Intelligenz, Strategische Mensch-Maschine-Partnerschaft** (<https://bit.ly/30BnjWI>), **persönliche Entfaltung in Gemeinschaft, Denken/Fühlen/Handeln integrieren u. Prototypisierung für den Start.**

Zusätzliche Fragen zur Reflektion:

- Bin ich persönlich offen für diese Frage und neugierig auf Lösungen?
- Wie kann man möglichst viele Menschen ernsthaft über diese Frage nachdenken lassen? (bezogen auf (1), (2) und (3))
- Wie kann man möglichst viele Menschen Lösungen finden lassen?
- Wie kann man möglichst viele Menschen ins Handeln bringen?